
Hallo Johan, 

Als beloofd onze reactie op jullie voorstel om een progressief milieuakkoord aan 
te gaan.Op de eerste plaats zijn we natuurlijk erg verheugd met de steun van 
jullie en van die van AB voor de milieu/energie en groenthema's uit ons 
verkiezingsprogramma. Het spreekt vanzelf dat we ervan uitgaan dat jullie die 

steun ook geven wanneer wij deze thema's inbrengen. 

Dit is één van de reden waarom wij het niet nodig vinden een gezamenlijke deal 
hierover te sluiten, de intentie is er blijkbaar en dat is prima. Gelukkig gaan 
eindelijk méér partijen dan (Groen) linkse partijen inzien dat werken aan het 
milieu noodzakelijk is voor ons voortbestaan, milieubeleid is niet meer exclusief 
links en dat moet zo blijven.Strategisch vinden we het erg onverstandig om het 
CDA op deze manier buiten spel te zetten. Wij vinden het niet handig dat jullie 
een exclusief linkse samenwerking willen, voor ons geldt bovendien dat we ons 
verbonden hebben aan een coalitie, hier achter staan omdat we uit ervaring 
weten dat dat de beste manier is om je doelen te bereiken. (We vinden het nog 
steeds een gemiste kans dat jullie hierin niet meedoen.) We denken niet dat de 
coalitie een belemmering vormt voor het op de agenda zetten van milieu- en 

groenonderwerpen. 

Daarnaast volgen we graag ons eigen tempo.Dat betekent dat we de door jullie 
opgesomde thema's uit ons verkiezingsprogramma graag zelf inbrengen. Wij 

rekenen op jullie steun! 

Met vriendelijke groet, 
De fractie van GroenLinks; 

Marjo Frenk 
Paulus Oerlemans 
Marc Vintges

------------------------------------------------------------------------------------------
---------------------------------------------

Beste GroenLinks fractie,

Dank voor jullie reactie op ons voorstel tot samenwerking op milieugebied. 

Vanzelfsprekend en terecht lijken de verkiezingsprogramma's van onze partijen 
met betrekking tot milieuonderwerpen veel op elkaar. Sterker nog, Friends of the 
Earth berekent keer op keer dat de SP in haar stemgedrag de meest 
milieuvriendelijke Nederlandse partij is, maar dat terzijde.

Eveneens vanzelfsprekend steunen wij in de gemeenteraad élk milieuvriendelijk 
voorstel, ongeacht de opstellers daarvan, het gaat ons tenslotte om de inhoud. En 
inderdaad, op milieugebied blijken onze intenties dezelfde te zijn als die van 
GroenLinks. En natuurlijk is milieu geen exclusief links onderwerp: niet voor niets 
hebben we ook de PvdA, AB, D66 en zelfs de TSP gevraagd mee te doen. Wat ons 
betreft hoeven op dit onderwerp partijpolitiek of strategische overwegingen geen 
enkele rol te spelen, vandaar de brede uitnodiging aan partijen in de Tilburgse 
gemeenteraad.

Het verbaast ons dan ook dat GroenLinks notabene om 'strategische redenen' niet 
meer wil samenwerken met andere partijen die deze milieuvriendelijke intenties 



eveneens delen. Het CDA zou hierdoor buitenspel worden gezet. Nou geef ik toe 
dat wij dat spel niet zo goed begrijpen of beheersen. Maar zoals verwoord in onze 
brief, hebben wij de partijen uitgenodigd op basis van hun verkiezingsprogramma 
en opstelling in debatten over milieuonderwerpen: op basis van de inhoud dus. 
En daar komt het CDA nou eenmaal niet zo groen uit de verf. Evenals de VVD, 
TVP en LST overigens. Dat dat onverstandig en onhandig zou zijn begrijpen wij 
niet helemaal. We zijn er namelijk - misschien naïef - vanuit gegaan dat jullie en 
de PvdA bij de collegeonderhandelingen je best hebben gedaan om er zoveel 
mogelijk groene maatregelen uit te slepen. En blijkbaar kan dat dus met het CDA 
niet verder gaan dan verwoord in het beleidsprogramma van het college. Dat daar 
nog erg veel in ontbreekt zullen jullie toch ook toe moeten geven. Onze conclusie 
was dan ook dat we hierin vooral verder zouden moeten met de partijen die 
bereid zijn wél die extra stap te zetten, en bovendien samen ook nog eens een 
meerderheid in de raad hebben. Dat leek ons juist wel handig en verstandig.

Maar jullie voelen je blijkbaar gebonden aan de coalitie en geven die strategische 
overweging voorrang boven de inhoud. Tegelijkertijd stellen jullie in je brief dat 
dat ook de beste manier is om jullie milieudoelstellingen te behalen. Wij vragen 
ons dan af wat de bijdrage van het CDA daaraan gaat zijn, gezien het 
beleidsprogramma en - concreter - gezien de opstelling van het CDA rond 
bijvoorbeeld de windmolens of de autovrije zondag. 

Een lichtpuntje is dat jullie de coalitie niet als belemmering zien om 
milieuonderwerpen te agenderen. En laat dát nou net de insteek van ons voorstel 
zijn geweest: ongeacht de coalitie partijen bij elkaar brengen om op een wat 
meer integrale wijze milieuonderwerpen te agenderen. En binnen te halen 
natuurlijk, want daar gaat 't tenslotte om. En wat het tempo betreft, volgens mij 
hoeft die samenwerking geen enkele hindernis te zijn om groen beleid zo snel 
mogelijk te realiseren. Ook wij hanteren op dit gebied - ongetwijfeld evenals 
GroenLinks - nog altijd de oude Greenpeace-slogan No Time To Waste! Vooral als 
ook GroenLinks meedoet in een progressief milieuakkoord kan het tempo dat 
nodig is om ons voortbestaan te verzekeren behaald worden. 

Met dat lichtpuntje in gedachten zouden wij jullie dan ook willen vragen om 
zogenaamde strategische overwegingen niet te laten prevaleren boven de inhoud. 
Vooral als het gaat om milieu en, zoals jullie zelf verwoorden, ons voortbestaan.

Met vriendelijke groet,
De fractie van de SP

Johan van den Hout
Veerle Slegers
Paul Huijgen
Marjolein Buijssen
Bart van de Camp


